主题报告 1

聂德权先生, JP | 香港特别行政区政府政制及内地事务局局长



讲者介绍 Biography

香港特别行政区政府政制及内地事务局局长聂德权, JP 聂德权于 2017 年 7 月 1 日出任第五届香港特别行政区政府政制及内地事务局局长。

聂德权获香港大学社会科学学士学位及美国哈佛大学肯尼迪政府学院公共行政硕士学位。他亦曾于英 国牛津大学和国家行政学院进修。

聂德权于 1986 年 8 月加入香港政府政务职系,曾在多个决策局及部门工作,包括前政务总署、前副布政司办公室、前工商科、前财政科、前公务员事务科、前贸易署、行政长官办公室、前卫生及福利局、香港特别行政区政府驻北京办事处及前卫生福利及食物局。 他于 2009 年 8 月出任社会福利署署长,2013 年 6 月出任政务司司长私人办公室专员(特别职务),2014 年 2 月出任政府新闻处处长,2016 年 7 月出任食物及卫生局常任秘书长(卫生)。

Mr Patick Nip Tak-kuen, JP
Secretary for Constitutional and Mainland Affairs
Government of the Hong Kong Special Administrative Region

Mr Nip was appointed as the Secretary for Constitutional and Mainland Affairs of the fifth-term Hong Kong Special Administrative Region Government on 1 July, 2017.

Mr Nip received a Bachelor Degree in Social Sciences from the University of Hong Kong and a Master Degree in Public Administration from the Harvard Kennedy School in the United States. He has also studied at the Oxford University and attended national studies courses at the Chinese Academy of Governance.

Mr Nip joined the Administrative Service of the Hong Kong government in August 1986. Since then, he has served in various bureaux and departments, including the former City and New Territories Administration, the former Deputy Chief Secretary's Office, the former Trade and Industry Branch, the former Finance Branch, the former Civil Service Branch, the former Trade Department, the Chief Executive's Office, the former Health and Welfare Bureau, the Office of the Government of the Hong Kong Special Administrative Region in Beijing and the former Health, Welfare and Food Bureau.

He was appointed as the Director of Social Welfare in August 2009, the Director (Special Duties) of the Chief Secretary for Administration's Private Office in June 2013, the Director of Information Services in February 2014 and the Permanent Secretary for Food and Health (Health) in July 2016.